
授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

金融機構與市場

FINANCIAL INSTITUTIONS AND

MARKETS

3 3 3

財務管理專題

FINANCIAL MANAGEMENT
3 3 3

計量經濟學(一)

ECONOMETRICS(I)
3 3 3

金融工程

FINANCIAL ENGINEERING
3 3 3

期貨與選擇權

FUTURES AND OPTIONS
3 3 3

投資管理專題

SPECIAL TOPICS IN

INVESTMENT MANAGEMENT

3 3 3

計量經濟學(二)

ECONOMETRICS(II)
3 3 3 \

財務金融專題研討

SEMINAR IN FINANCE
3 3 3

論文

THESIS
(6) (6) (3) (3)

合計
Subtotal

24 24 12 9 3 0

24 24 12 9 3

機器學習

MACHINE LEARNING
3 3 3

個體經濟理論

MICROECONOMICS THEORY
3 3 3

行為財務學

BEHAVIORAL FINANCE
3 3 3

國際金融專題研討

SEMINAR IN INTERNATIONAL

FINANCE

3 3 3

固定收益證券

FIXED INCOME SECURITIES
3 3 3

國際投資

Global Investments
3 3 3

1.夜間上課

2.與證基會合作開設實務課程

1.Night classes

2.Collaborating with the Certification

Foundation to offer practical courses

校外實習(1~9)

FINANCE PRACTICE (1~9)
[1~9]

校外實習課程實習時數依規定

Internship. The duration follows the requirement of

the university.

教學專業實習

PRACTICE OF PROFESSIONAL

TEACHING

(4) (4) (1) (1) (1) (1)

教學輔助學習生 (不計入畢業最低總學分)

Teaching assistant ( Credits will be NOT counted

toward total credits required for graduation.)

專題研究實習

PRACTICE OF TOPIC RESEARCH
(4) (4) (1) (1) (1) (1)

國科會、科技部、產學合作計畫助理，不列入

畢業學分

Research assistant of the MOST projects and

industry-academia cooperation projects. Credits

will be NOT counted toward total credits required

for graduation.

教育專業實習

PRACTICE OF EDUCATIONAL

CASE STUDY

(4) (4) (1) (1) (1) (1)

教育部、經濟部、勞動部或其他專案計畫助理

，不列入畢業學分

Research assistant of the MOE projects, MEA

projects, ML projects, and other project plans.

Credits will be NOT counted toward total credits

required for graduation.

合計
Subtotal

18 18 6 9 3 0

12 12 3 6 3 0

備註1：本系學生之英文畢業門檻及證照畢業門檻，請依「國立臺北商業大學財務金融系學生財金專業能力畢業門檻及輔導實施要點」規定辦理。

Remark 1: The English graduation threshold and certificate graduation threshold for students of this department, please follow the regulation of "Students' Financial Ability Graduation Threshold and

Tutoring Implementation Points of Department of Finance, National Taipei University of Commerce"

專業必修
Core Course

(Compulsory)

必修合計
Subtotal, Compulsory

選修合計  Subtotal, Elective

(至少應修 Minimum of Electives Reqruied)

國立臺北商業大學【碩士班】財務金融系碩士班課程科目表（114學年度入學新生適用）

Course List for Master of Business Administration (MBA), Department of Finance, School of Business, National Taipei University of Business

(Applicable to Students Admitted in Fall, 2025)

科目類別
Category

科目名稱
Course Title

學

分

數
Credit

上
Fall

畢業最低總學分數 36 （專業選修至少應修12學分）(不含畢業論文6學分)
Total Number of Required Credits : 36   (Excluding Thesis 6 credits)   (Minimum of Electives Reqruied: 12  Credits)

上
Fall

時

數
Hour

第一學年 AY 1

授         課         時         數
Contact Hour

下
Spring

第二學年 AY 2

下
Spring

本課程科目表經114年6月20日教務會議審議通過，適用一一四學年度入學新生
Approved by Academic Affairs Council on June 20, 2025.



備註8：本課程科目表經114年6月20日113學年度第2學期第2次教務會議審議通過，適用114學年度入學學生。

Remark8: The course list is approved by the 2th Counsil of Academic Affairs on June 20, 2025, Academic Year 2025.

備註5：校外實習不列入畢業學分。

Remark 5: Finance practice will be NOT counted as electives toward total credits required for graduation.

備註2：本系碩士先修課目為統計學、經濟學(大學、二專或五專四、五年級修滿3學分，且分數達70分以上），未修或少修該科目學分者，需至大學部補修，且不列入畢業學分。

Remark 2: The prerequisite courses of the program are statistics and economics (3 credits with scores no less than 70). Students who do not meet the prerequisite must catch up the requirement while

the make-up credits will be NOT counted toward total credits required for graduation.

備註3：本系學生需完成學術倫理教育相關課程始得畢業，請依「本校學術倫理教育課程實施要點」規定辦理。

Remark 3: Students are required to take a course of academic ethics before graduation. Please refer to the requirement of the university.

備註7：專業必修、選修科目得視實際情況調整開課學期別。

Remark7: Given practical circumstances, adjustments can be made to compulsory and elective courses regarding what semester to start them.

備註4：本系學生資訊能力，依「本校學生資訊能力檢核辦法」規定辦理。

Remark4:The information literacy of students in this department shall be handled in accordance with the regulations of " National Taipei University of Bussiness Information Skills Assessment

Implementation Guidelines".

備註6：本學年度入學生得跨系、跨學制選修6學分。

Remark 6: Students are allowed to take at least 6 credits from other programs and departments.

本課程科目表經114年6月20日教務會議審議通過，適用一一四學年度入學新生
Approved by Academic Affairs Council on June 20, 2025.


